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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

Nech Božie požehnanie a radosť života naplní každý Váš deň, nech vaša rodina
nespozná v budúcom roku súženie starostí a problémov. Nech Vaše príbytky

navštívi šťastie, láska a zdravie, ktoré Vás budú sprevádzať každým Vašim krokom.

To všetko Vám želá primátor mesta Roman Lebeda a poslanci MsZ v Hnúšti

FOTO: Henrieta Szagová

Vedeli ste, že
od Nového roka je voľne prístupná facebookovská

skupina "Mesto Hnúšťa", na ktorej sa budú zverej

ňovať informácie o našom meste? Vďaka tejto

skupine môžete napríklad napísať správu, na ktorú

vám odpovie pán primátor Roman Lebeda, alebo

niekto z administrátorov stránky. Budeme radi, ak

nám prostredníctvom nej zašlete svoje postrehy, ti

py, návrhy, sťažnosti či osobné pripomienky. Rov

nako sa s nami viete podeliť aj o zaujímavé aktivity.

Mesto tak modernizuje a vylepšuje komunikáciu s

občanmi, ktorá je vďaka sociálnej sieti rýchla a naj

mä zadarmo.
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Novozvolený primátor Hnúšte sa ujal funkcie
Mesto Hnúšťa povedie v nasledujúcom volebnom období

Roman Lebeda (nezávislý), ktorý sa na ustanovujúcom

zasadnutí mestského zastupiteľstva (MsZ) ujal funkcie. V

novembrových komunálnych voľbách zvíťazil nad doteraj

ším primátorom Michalom Bagačkom a ďalšou kandidát

kou Annou Grácovou. „Dnes na ustanovujúcom zasadnu

tí som sa v prvom rade poďakoval občanom za dôveru a

vyzval som poslancov na spoluprácu. Rozhodli sme sa,

že pôjdeme do rozpočtového provizória, pretože predlo

žený rozpočet nie je podľa môjho názoru navrhnutý dob

re. Preto by som ho chcel celý prekopať a potrebujem

čas, aby som ho predloži l iný a lepší, už aj v súlade s mo

jím predvolebným programom,“ uviedol Lebeda s tým, že

sľuboval priniesť zmenu do mesta a chce to aj dodržať.

Odchádzajúci primátor M. Bagačka vo svojom príhovore

takisto vyjadri l vďaku občanom za dôveru a podporu

počas 1 6 rokov jeho vedenia mesta. „Veľmi sa chcem po

ďakovať i mojej manželke a rodine, že ma podporovali ,

ako aj všetkým zamestnancom mesta a jeho organizácií,

s ktorými sme denne rieši l i rôzne záležitosti , “ povedal

Bagačka a dodal, že naďalej zostáva v meste a bude sa

mu snažiť pomáhať. Spolu s novým primátorom zložilo

sľub tiež 1 3 novozvolených členov MsZ, z ktorých je až

šesť nováčikov. Poslanci zároveň schváli l i komisie, kto

rých bude pri MsZ 8 – v porovnaní s predchádzajúcim

obdobím pribudla Komisia cestovného ruchu a regionál

neho rozvoja, ktorú povedie poslankyňa Miroslava Var

gová. Rozšíri l sa aj počet sobášiacich pri občianskych

obradoch. Okrem primátora, ktorému toto oprávnenie

prináleží automaticky na základe platnej legislatívy, bu

dú sobášiacimi na základe rozhodnutia MsZ i poslanci

Martin Piešovský, Grigori j Šamin, Marianna Balašková,

Margita Féderová, Marian Petrok a Janka Vinclavová.

Jedným z posledných bodov prvého zasadnutia bolo

schválenie platu nového primátora. Poslanci MsZ mu ho

odsúhlasi l i vo výške 2 481 eur, čo je podľa príslušného

zákona základný a najnižší plat primátora mesta veľkos

ti Hnúšte. Lebeda však pred otvorením rozpravy poslan

cov informoval, že nechce, aby jeho plat nad túto zá

kladnú hranicu zvyšovali . „O funkciu primátora som sa

neuchádzal pre peniaze,“ podotkol.

Zdroj: TASR

„Vážené panie poslankyne, poslanci, vážení prítomní, na

úvod mi dovoľte poďakovať nášmu bývalému primátorovi.

Ako som už viackrát uviedol, vážim si ho za všetko dobré,

čo pre naše mesto za 1 6 rokov urobil a to, čo sa nepoda

ri lo sa pokúsime na dobrých základoch, ktoré postavil ,

budovať ďalej. Kráľ je mŕtvy, nech žije kráľ. Takáto fráza

sa ujala v 1 3. storočí ako nepísaný zákon, ktorý mal po

smrti panovníka zabezpečiť, že sa nestrhne občianska

vojna a spory o následníctvo trónu. U nás samozrejme

nikto neumiera a túto vetu som si vybral len ako metaforu

súčasného stavu, pretože sa dá chápať aj inak a prirov

nať k našim podmienkam a to tým, že budeme spoločne

rešpektovať vôľu občanov a novozvolené vedenie mesta,

pretože situácia je dnes už úplne iná, ako bola ešte pred

30 dňami. Je čas, aby sme za uplynulým obdobím urobil i

hrubú čiaru, a ak sme boli v minulosti súčasťou rozdiel

nych táborov, alebo názorov, dnes je už všetko inak. Má

me novú štartovaciu čiaru, čistý štít a osud mesta závisí

na novej vzájomnej spolupráci primátora a poslancov.

Chcem vás informovať, že zo svojej pozície nebudem

podporovať vytváranie akýchkoľvek skupiniek. Pre mňa je

1 3 zvolených poslancov 1 3 svojprávnych osobností a 1 3

partnerov na rokovanie. Sľubujem, že ku každému z pos

lancov budem pristupovať rovnako a ak bude potrebné

hovoriť o nejakých návrhoch dopredu, budem na roko

vania pozývať všetkých poslancov bez rozdielu. Bol by

som rád, keby sme spoločne hľadali kompromisy našich

názorov. Verím, že sa k mojej výzve robiť hrubé čiary

pripojíte a ste pripravení na mnohé zmeny v meste. Ob

čania v týchto voľbách aj dal i najavo, že zmeny chcú.

Samozrejme, chceme stavať na tom a zachovať to, čo v

meste funguje. Všetko ostatné sa čoskoro zmení a po

kúsim sa postupne realizovať celý svoj volebný pro

gram. Rovnako som pripravený pomôcť každému po

slancovi mesta, aby realizoval maximum z toho svojho.

Som odhodlaný presunúť viac aktivity do rúk občanov,

rozšíriť počet členov komisií, vybudovať ďalšiu úroveň

medzi poslancami a občanmi – napríklad zriadiť občian

ske výbory miestnych častí, organizovať pravidelné ve

rejné hovory s občanmi, výjazdovo rokovať so zastupi

teľstvom aj v mestských častiach a v budúcnosti im pre

sunúť i rozhodovanie o menších čiastkach v rámci par

ticipatívneho rozpočtu. Verím, že ste pripravení aj na

zmeny v rozpočte mesta, kde sa pokúsime usporiť čo

najviac financií a tieto peniaze presunúť do potrebných

investícií a vďaka nim dokážeme realizovať viac z môj

ho i vašich programov a sľubov. Preto si vás dovolím

informovať, že sa neunáhlime pri schvaľovaní rozpočtu

a na rokovanie ho predložím až v mesiaci január po

tom, čo v ňom zohľadníme maximum návrhov poslan

cov a po tom, čo rozpočet riadne prejde novovytvorený

mi komisiami. Ak som v minulosti bol v rámci zastupite

ľstva osobitná jednotka, dnešným dňom chcem ozná

miť, že nemám záujem so širokými lakťami presadzovať

Príhovor primátora mesta, PhDr. Romana Lebedu
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Hnúšťania obdarovali 1 73 detí zo 70 chudobných rodín
Za 9 dní sa v charitatívnej akcii Vianočný dobrý skutok

podari lo vyzbierať odhadom 1 tonu oblečenia, hračiek,

perín, či školských potrieb. Na verejnú výzvu primátora

reagovali Hnúšťania s veľkým srdcom. 70 veľkých vakov

a krabíc putovalo do konkrétnych chudobných rodín, te

rénne sociálne pracovníčky ich nabali l i presne podľa veku

detí a mestskí policajti ich celé dva dni popri inej práci

rozvážali po celom meste. „Áno, mnohé veci putovali aj

do rodín menej poriadnych rodičov, ale deti za to predsa

nemôžu a tiež si zaslúžia byť na Vianoce v teplom oble

čení  a aj tým hračkám je tam určite lepšie, ako v piv

nici, " povedal primátor mesta, Roman Lebeda. Ako dodal,

celkovo pri jal i dary od 65 darcov a obdarovali 1 73 detí

(+dospelých) zo 70 rodín, ktoré majú vďaka nim krajšie

Vianoce. „Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí sa

akokoľvek zapoji l i  organizátorkám zbierky na zberných

miestach (Petra Kutl iaková  Piváreň Bertík a Janka

Kišová  Reštaurácia Kocka), Fi l ipovi Rohárikovi za výro

bu propagačného plagátu a našim terénnym sociálnym

pracovníčkam za pracné rozdeľovanie pomoci. Osobitne

našim mestským policajtom za distribúciu a náčelníkovi

Milanovi Migaľovi, ktorý celú zbierku koordinoval. Veľká

vďaka patrí samozrejme všetkým darcom. Azda najdo

jemnejším momentom bol dar pre stredoškoláka z chu

dobnej rodiny z Polomu, ktorý si nosil na internát veci v

igel itovej taške. Dostal veľmi pekný kufor plný školských

potrieb a teplého oblečenia. Ďalším momentom, ktorý

chyti l za srdce bolo, keď nepotrebné veci po odrastených

deťoch doniesl i aj rodinky, ktoré sme mali na zozname

tých chudobných. Veľmi pekne Vám ďakujem za to, ako

ste sa všetci k narýchlo zorganizovanej zbierke postavil i .

Mnohí občania mi písal i už po skončení zbierky, dohodli

sme sa, že veci uschovajú a v takejto činnosti čoskoro

budeme pokračovať. Potvrdi lo sa, čo stále tvrdím  na

veľké veci netreba veľa peňazí, ale odhodlanie a dob

rých ľudí. Tisíc maličkostí vytvorí jeden krásny celok,"

ukončil Lebeda. Ďakujeme darcom: Robert Volgyi a

Oxana Lukáčová, Martina Fecková, Mariana Machynia

ková, Ondrej Kocka ml. , rod. Slováková, rod. Miroslava

Nosáľa, Ivona Zubáková (Klenovec), Valéria Slatinská,

rod. Jána Rosiara, Margita Belánová, Alena Lukáčová,

rod. Černáková, rod. Ďurčíková, MUDr. Tatiana Kuraj

dová, kolektív MsKS, Michal Randis, Eva Uličná, rod.

Karpová, MUDr. Ľubica Zollerová, Radka Kanárová,

rod. Benková, rod. Križanová, rod. Kiráľová (Klenovec),

Martina Klimová, rod Bejticová, rod. Kršáková, Lucia

Rybníková, rod. Morová, Milan Migaľa, Roman Lebeda,

Lesana Lukáčová, Martina Ďurišová, Gabriela Hutková,

Zlata Pinčáková, Mária Bodnárová, Viera Lengová, Mi

chaela Kolcunová, Danka Kiráľová, motorkári z Rim.

Zalužian, Kamila Brndiarová, Jaroslav Obrtanec, Peter

Cavar st. , Beata Majorošová, Michaela Siváková, Dada

Kysucká, Zuzana Macháčková, Mária Kradláková, Pet

ra Kutl iaková a 1 8 anonymných darcov. Ďakujeme aj p.

Pláštikovej z COOP Jednota a p. Weissovej z predajne

CBA za obalový materiál .

svoje témy. Dôkazom toho bude aj dnešné rokovanie, v

ktorom navrhnem iba veci, v ktorých sme už našli

kompromisné dohody. Ak niekto tvrdí, že môj volebný

program je nereálny, rád by som zopakoval, že to nie je

volebný program na 4 roky a niektoré veci možno potrva

jú až dve volebné obdobia, ale na jeho dodržaní trvám.

Ak sa z dôvodov, ktoré nevieme ovplyvniť, nepodaria rie

šenia celé, budeme hľadať alternatívne riešenia tých ve

cí, ktoré som označil ako problémové. Je prirodzené, že

môžeme mať o možnostiach rýchlejšieho rozvoja mesta v

hladovej dol ine určité pochybnosti. Mojou úlohou je syste

matickou a každodennou tvrdou prácou presvedčiť vás 

kolegov poslancov, že na to v Hnúšti máme a že sa chce

me porovnávať s najlepšími. Našou spoločnou úlohou je

spolupracovať tak, aby sme o tom presvedčil i našich ob

čanov. Chcem Vám kolegyne a kolegovia pogratulovať k

zisku Vašich mandátov a aj vo vašom mene sa za nás

všetkých poďakovať občanom mesta za dôveru, ktorú

nám preukázali . Zastupiteľstvo je zložené veľmi dobre,

sú tu dlhoroční poslanci, ktorí garantujú skúsenosť a

nadhľad, ďalší poslanci, ktorí mandát potvrdi l i svojou

dobrou prácou i šesť nových poslancov, ktorí by mali

priniesť nové myšlienky a zmeny. K funkcii primátora

pristupujem s obrovskou pokorou, ale plne si stojím za

svojím hlavným predvolebným sľubom a to je aby sa

Hnúšťa stala sebavedomým mestom a aby boli naši

občania na svoje mesto hrdí. Na to, aby sme mali naše

mesto krajšie a modernejšie, budem potrebovať pomoc

vás všetkých, poslancov i občanov, bez ohľadu na po

l itickú príslušnosť, či osobné sympatie. Ak to naozaj

myslíme s naším mestom vážne, poďme pracovať spo

ločne. Ak pri každom rozhodovaní budeme mať na

zretel i všeobecné dobro a budeme postupovať múdro,

vo vzájomnej úcte a s rešpektom jeden k druhému, vý

sledky našej spoločnej práce sa čoskoro dostavia."

Roman Lebeda

Autor: Roman Lebeda
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Jednou z priorít je získať do mesta mladých lekárov
V súlade s predvolebným sľubom, že sa ako primátor bu

dem intenzívne venovať aj tomu, aby sme do Hnúšte pri

lákal i nových, mladých lekárov, pretože tí súčasní postup

ne odchádzajú na dôchodok, som hneď oslovil niekoľko

mladých lekárov. 1 9. decembra som sa osobne stretol so

zubnou lekárkou MDDr. Kocúrovou, ktorú presviedčame,

aby si budúci rok otvori la ordináciu priamo v Hnúšti a vy

zerá to veľmi nádejne. Ako mesto sa pokúsime nových le

károv osloviť aj výhodnou ponukou pekných nájomných

bytov. MDDr. Soňa Kocúrová má záujem otvoriť si v roku

201 9 ordináciu v budove pána doktora Lichanca tak, aby

ordinovali vedľa seba. Za mesto môžem potvrdiť, že uro

bíme maximum pre to, aby bolo novým pôsobiskom mla

dej zubnej lekárky práve mesto Hnúšťa. O tom, či sa to

podarí, budeme občanov čoskoro informovať.

Staňte sa členom Výboru vašej mestskej časti!
Zaujímate sa o dianie vo svojom okolí? Myslíte si, že má

te čo povedať a že máte nápady, ako skrášl iť časť mesta,

v ktorej ži jete? Máte záujem sa pravidelne stretávať s pri

mátorom a poslancami v neformálnej atmosfére, ale záro

veň nechcete byť viazaní množstvom povinností? Staňte

sa na 4 roky zástupcom vašej ul ice vo Výbore mestskej

časti . V súvislosti so svojim predvolebným sľubom navrh

ne vo februári primátor mesta Roman Lebeda zriadenie

Výborov mestských častí. Znamená to, že mesto sa roz

delí do 1 0 obvodov, ktoré budú mať vlastný výbor zložený

z aktívnych občanov. Výbory sa budú stretávať s primáto

rom a poslancami mesta pribl ižne jedenkrát za štvrťrok.

Na stretnutiach sa bude pripomienkovať aktivita mesta v

konkrétnej mestskej časti , členovia výboru budú užšie ko

munikovať s primátorom a poslancami, aby boli vypočuté

aj najmenšie mestské časti a jednotl ivé sídl iská. Účasť na

stretnutiach je dobrovoľná a členstvo vo výboroch nie je

honorované. Cieľom zriadenia Výborov je, aby aj najmen

šie mestské časti a jednotl ivé sídl iská mali si lnejší hlas pri

riadení mesta a členstvo odporúčame hlavne aktívnym

občanom a domovým dôverníkom. Čo napríklad budú

pripomienkovať tieto výbory? Dopravu a parkovanie,

čistotu sídl isk, výrub a výsadbu zelene, kosenie a zimnú

údržbu, detské ihriská, radiť sa s obyvateľmi o dôleži
tých otázkach, týkajúcich sa rozvoja mestskej časti a

upozorňovať orgány mesta na nedostatky, ktoré zistia

vo svojom okolí a iniciatívne prispievať k ich odstrá

neniu. Mesto Hnúšťa v záujme priblížiť čo najviac

činnosť mesta občanom, zriadi od roku 201 9 tzv.

Výbory mestských častí (ďalej iba VMČ) nasledovne:

 VMČ Hačava (Hačava, Hačava  Skálie, Mútnik,

Polom)

 VMČ Brádno

 VMČ Maša

 VMČ Skalica – Kotl ište (Francisciho, Fučíkova, Rad,

1 . mája 523  622, Kraskova, Skalica, Ji lemnického,
Kotl išská, Kotl ište)

 VMČ Klokočova (Klokočova a Francisciho 731 ),

 VMČ 1 .mája (1 . mája 51 4520, 624642, 907909,

Mierová, Banícka, Poľná)

 VMČ Hliny (Sinecká, Pokroku, Budovateľov, Mládeže,

Vansovej, Š.M.Daxnera)

 VMČ Nábrežie (Hlavná, Cintorínska, Križanova, SNP,

Železničná, Nám. J. Francisciho, Rumunskej

armády, M.R.Štefánika, Hrebendova, Športová, Par

tizánska, Nábrežie Rimavy)

 VMČ Kolónia (Vansovej, J. Kráľa, Bottova, Kpt.

Nálepku, Zápotockého, Školská, V. Clementisa,

Štúrova, Švermova, Jesenského, Sládkovičova,

Bakulíniho, Hurbanova)

 VMČ Likier (Horná, Dolná)

Aktívni občania, ktorí majú záujem angažovať sa vo

veciach verejných v prospech svojho sídl iska/miestnej

časti sa môžu prihlásiť vyplnením prihlášky na sekre

tariáte primátora mesta do 31 .1 .201 9. Prihlášku si môžu

stiahnuť na www.hnusta.sk a po vyplnení doručiť na

Mestský úrad v Hnúšti. Kritériá pre členstvo vo VMČ sú:

Autor: Roman Lebeda

Aktívna a prínosná činnosť v danej mestskej časti , trvalý

pobyt v meste Hnúšťa s prioritou v danej mestskej časti ,

komunikatívnosť a iniciatívnosť pri riešení problémov

občanov mestskej časti . Výbory miestnych častí a

členov výborov schváli Mestské zastupiteľstvo v Hnúšti

na svojom februárovom zasadnutí. Roman Lebeda
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Nie všetky deti majú možnosť tráviť Vianoce, najoča

kávanejšie sviatky v roku, podľa svojich predstáv. Preto

sme sa našim škovránčatám snažil i naplniť ich túžby a

očakávania. Spoločne sme sa na sviatočné chvíle pri

pravovali od novembra, kedy sme začali pracovať na

výrobe vianočných ozdôb a výrobkov na Vianočné trhy

v meste Hnúšťa, ktorých sme sa 1 8.1 2.201 8 zúčastni l i .

Deti mali veľkú radosť, že ich výrobky sa ľuďom páčil i .

Vianočnú atmosféru bolo u nás cítiť na každom kroku.

Páčila sa aj Mikulášovi, ktorý bol deti navštíviť a prinie

sol im sladké balíčky. Naše deti sa zúčastni l i aj tento

rok rôznych akcií, ako napríklad v Rimavskej Sobote v

Centre voľného času Zimnej párty, vianočného kon

certu Úsmev ako dar v Bratislave. Ďakujeme pani uči

teľkám, že s našimi deťmi pripravil i program na vianoč

né besiedky. Spoločne sme si pripomenuli každú ad

ventnú nedeľu zapálením sviečky na adventnom venci

Vianoce v Škovránku
a vysvetl i l i deťom ich posolstvo, keďže niektoré naše deti

nemali možnosť poznať tieto tradície z domu. Ale máme

aj deti , ktoré mali to šťastie a vianočné sviatky trávil i v

kruhu svojej rodiny. Tí, ktorým to nebolo dopriate, bol i v

zimnom tábore BestCamp v obci Jasenie s bohatým pro

gramom. Aby sme si všetci stihl i vychutnať vianočnú

atmosféru, každá skupina si pripravila Štedrú večeru pri

stromčeku, pod ktorým si deti našl i veľa zaujímavých a

pekných darčekov, na ktoré nám prispeli aj rôzni spon

zori, za čo im patrí poďakovanie. Za deti a celý kolektív

Detského domova Škovránok Vám chceme do Nového

roka popriať veľa zdravia, osobného šťastia, pracovných

úspechov a radosti z úspechov všetkých detí, ktorým pri

výchove a našej práci odovzdávame kus svojho srdca.

Od 1 .1 .201 9 Detský domov Škovránok mení názov na

Centrum pre deti a rodiny Hnúšťa.

Vychovávateľky DeD

Sviatočné výstupy plné zážitkov
Prišiel čas najkrajších sviatkov v roku, čas vianočný.

Chvíle, ktoré trávime v kruhu najbl ižších. Neodmysliteľnou

súčasťou posledných dní v roku, sa pre nás turistov stal i

aj chvíle prežité v prírode. Čakala nás „Rudohorská tri

lógia“, ako ju nazvali kolegovia – turisti z Rim. Soboty.

Fabova hoľa, Vepor a Stol ica. Výstupy v spoločnosti

úžasnej partie ľudí, chvíle, na ktoré budeme dlho spo

mínať. Prvou z tri lógie bol Štefanovský výstup na Fabovu

hoľu. Zúčastni lo sa ho viac ako 40 turistov. Cieľ bol jeden,

no výstupových trás viacero. Od Prameňa Rimavy, cez

Kučelach a Tri kopce alebo po žltej, cez Kopačno. Poča

sie nám prialo, typicky zimné, priam rozprávkové. Slnieč

ko sa na nás usmievalo, no a snehu? Čím vyššie, tým

viacej. Nádhera! Aj keď posledný úsek na Fabovu hoľu

stanovený na 35 min. nám trval skoro o hodinu dlhšie /po

váľané stromy/, zvládl i sme to. To, že nám popribúdali ne

jaké modriny nám zo zážitku nič neubralo. Zimnej idylky

sme sa nabažil i do sýtosti . Keďže kalamita nám ubrala z

času, na vrchole sme sa rýchlo občerstvi l i a na vlak bolo

potrebné vykročiť rezkejšie. Ako to dopadlo? Všetci sme

sa v ňom predsa len stretl i . Neprešl i ani dva dni a nastal

čas vychystať sa na 1 2. ročník Milanovho výstupu na Ve

por. Druhú časť tri lógie. Slnečné ráno sľubuje opäť dobré

počasie. Účasť hojná. Akousi tradíciou sa stalo občer

stvenie v podobe chleba s masťou a cibuľkou. Nebolo to

mu inak ani tento rok. O. Király po krátkom príhovore a

minútke ticha na pamiatku zosnulého M. Tóbika pozval

turistov na výstup vedúci na Vepor. Ostatní sme pokra

čovali po lyžiarskej trase na pozvanie Mariana R. Guláš

pod Železnou bránou. Bolo to milé prekvapenie, dúfaj

me, že nášho budúceho nového člena. Dobre nám

padlo. Ešte raz veľká vďaka! Sýti, oddýchnutí, ej , ťažko

sa nám odchádzalo domov. Poslednou z tri lógie bol

si lvestrovský výstup na Stol icu. Bohužiaľ sa výstupu

zúčastni l i len RS turisti . Na svoje si prišl i bežkári. Pod

mienky na bežkovanie ideálne, ako aj počasie. Dúfajme,

že o rok sa nám výstup na Stol icu podarí absolvovať.

Dnes, keď sa už píše rok 201 9, chcem Vám milí turisti

popriať hlavne veľa, veľa turistických zážitkov v plnom

zdraví, s túžbou zažiť a vidieť zase niečo nové, ešte

nenavštívené. Šťastný nový rok 201 9!

Evon, KST Hnúšťa
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Navždy nás opusti l historik Pavel Dvořák

„Knižnica – brána do sveta kníh“

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Hlavným zámerom projektu je obnova a rozvoj kultúrneho

dedičstva prostredníctvom akvizičnej činnosti knižnice so

zreteľom na územný dosah jej pôsobnosti, a to nákupom

knižničného fondu. Žiadosť o finančnú podporu z

verejných zdrojov poskytovaných Fondom na podporu

umenia v rámci výzvy č. 9/201 8: Program 5.1 .3 – Akvizícia

knižníc pod názvom „Knižnica – brána do sveta kníh“ bola

odbornou komisiou a rozhodnutím riaditeľa Fondu na

podporu umenia finančne podporená sumou 2 500.00 €.

Prvú etapu sme realizovali v mesiaci september 201 8 a

nakúpil i pre vás – našich čitateľov 1 45 kníh v hodnote

1 568,36 €. V rámci prieskumu trhu a následnou zľavou

pre knižnice výška nákladov pre nás činí 1 254,65 €. Dru

há etapa sa realizovala v decembri 201 8 a nakúpil i sme

ďalších 1 1 2 kníh. Rovnako, so zľavou 20%. Náklady pre

knižnicu tak činí 1 061 ,08 €. Poslednú etapu nákupu kníh

budeme realizovať v mesiaci január 201 9. Naša knižnica

používa automatizovaný knižničný informačný systém

CLAVIUS, kde si môžu naši čitatel ia objednať odloženie

knihy a požičané rezervovať na http: //clavius.hnusta.net/

21 . decembra nás vo veku 81 rokov navždy opusti l historik

a publicista Pavel Dvořák. Hnúšťania ho mohli poznať z TV

cyklov Stopy dávnej minulosti i viacerých návštev nášho

mesta, naposledy ešte v októbri 201 8. Obľúbil si aj Hnúšťu,

veď ako sám povedal, na jeho besedu tu v roku 201 4 prišlo

najviac ľudí v celej jeho kariére. „Bolo tam 300 ľudí a tl ies

kal i mi postojačky,” spomínal skromný velikán dojato. Pavel

Dvořák sa narodil v Prahe v roku 1 937, a na Slovensku žil

od roku 1 939. Vyštudoval históriu na Filozofickej fakulte

Univerzity Komenského (FiF UK) v Bratislave. Svoju l iterár

nu dráhu začal prózami, neskôr sa venoval publicistike.

Patri l k najvýznamnejším autorom formujúcich žáner l itera

túry faktu na Slovensku v oblasti histórie. Napísal vyše 20

kníh, tisícky článkov, scenáre pre pribl ižne 1 00 televíznych

fi lmov a nahral zhruba 1 00 rozhlasových pásiem venova

ných históri i . V rokoch 1 982  1 988 sa odvysielalo 20 dielov

televízneho seriálu Múzeum život. Na prelome tisícro

čí sa začali vysielať jeho televízne seriály s názvom

Stopy dávnej minulosti a Putovanie stáročiami.

Venujme mu tichú spomienku. Česť jeho pamiatke.

Roman Lebeda

Foto: Rimava.sk

S láskou spomíname. . .
Anna Kizeková 23.1 .201 9

Už navždy Ti prestal i hviezdy svietiť a slnko hriať,

ale tí, čo ťa mali radi, neprestanú nikdy spomínať.

S láskou spomínajú synovia Dušan a Ladislav

s manželkami a vnúčatá Alicka, Marcel, Paťka a pravnúčatá.

katalog/. Všetky informácie o Knižnici prof. Štefana

Pasiara v Hnúšti na: http: //mesto.hnusta.sk/mesto/

organizacie/kultura/kniznicaprofpasiara/. V prípade

akýchkoľvek otázok nás kontaktujte. V dobe internetu

a nových technológii chceme viesť všetky vekové

kategórie k čítaniu a zaujať ich stále novými knihami.

Veríme, že prostriedky, ktoré boli poskytnuté pre

splnenie našich projektových zámerov sa stanú

východiskovým predpokladom pre zvýšenie počtu

čitateľov. Tešíme sa na vás. Do čítania . . .

Knižnica prof. Štefana Pasiara v Hnúšti



Kategória 1 . Prírodné krásy:

1 . Lúka divých makov  Ondrej Kresnye

2. Vtáci v zime  Petronela Vargová

3. Ranný opar v Kokave  Michal Tvrdoň

Víťaz verejného hlasovania: Jačmeň pri západe slnka

 Adriana Morongová
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Poznáme víťazov fotosúťaže Malohont mojimi očami 201 8
Mená autorov víťazných fotografií sme spoznali v stredu,

1 2. 1 2. 201 8, v Knižnici prof. Štefana Pasiara v Hnúšti na

otvorení výstavy, ktorá bola vyvrcholením minuloročnej

fotosúťaže Malohont mojimi očami. Výber súťažných foto

grafií si tu budete môcť pozrieť až do konca marca, po

tom výstava poputuje do Rim. Soboty, Lučenca a Tisov

ca. Do 6. ročníka fotosúťaže, ktorá prebiehala od 4. júna

do 30. septembra 201 8, bolo doručených 1 32 fotografií

od 27 autorov z rôznych obcí a miest zahrnutých do

Miestnej akčnej skupiny MALOHONT, ale aj z miest ako

Rim. Sobota, Tornaľa, Brezno a Banská Bystrica. Sme

radi, že súťaž opäť oslovila amatérov aj profesionálov od

1 6 rokov do 76 rokov, a to aj napriek tomu, že sa v nej

nesúťaží o hodnotné ceny. Zo 1 32 fotografií bolo 1 9 vyra

dených kvôli nesplneniu podmienok súťaže, pričom naj

častejším dôvodom bola nedostatočná veľkosť, nedodr

žanie maximálneho počtu a miesta zhotovenia fotografií.

Zvyšných 1 1 3 fotografií postúpilo do hlasovania verej

nosti . Najviac z nich súťažilo v kategóri i Prírodné krásy

(51 ), potom nasledujú kategórie Ľudia a život (23), Naše

obce (20) a kategória Kultúrne dedičstvo (1 9). O víťazoch

jednotl ivých kategórií rozhodla okrem verejnosti aj hodno

tiaca komisia v zložení Naďa Miháľová, Henrieta Struhá

rová a Martin Pliešovský. V mene celej Miestnej akčnej

skupiny MALOHONT blahoželáme víťazom a ostatným

fotografom ešte raz ďakujeme za zapojenie sa do súťaže.

Príležitosťou nielen pre nich bude opäť ďalší ročník súťa

že, ktorý plánujeme vyhlásiť na jar tohoto roku. Vybrané

fotografie navyše postúpia aj do celoslovenskej foto

súťaže, ktorú každoročne vyhlasuje Národná sieť rozvoja

vidieka SR začiatkom leta. Za spoluprácu pri príprave a

otvorení výstavy ďakujeme Mestskému kultúrnemu stre

disku v Hnúšti , Knižnici prof. Š. Pasiara v Hnúšti a Spe

váckemu zboru pri Základnej umeleckej škole v Hnúšti.

Vianočná pošta 201 8
Členovia krúžku Mladí novinári pri CVČ v Hnúšti sa za

poji l i do projektu Vianočná pošta 201 8, na ktorom spo

lupracovali aj so Strednou odbornou školou v Hnúšti.

Pusti l i sme sa do výroby vianočných pohľadníc a poz

dravov, lebo sme chceli potešiť neznámych starkých v

rôznych domovoch či sociálnych zariadeniach na celom

Slovensku. Zaregistrovali sme sa, vyrábali sme pozdravy

a pár dní čakali na adresy, na ktoré sme následne poslal i

vyhotovené pozdravy. Teší nás, že aj takouto „malou

kvapkou“ sme možno urobil i neznámym starkým o niečo

krajšie Vianoce. Aj my raz budeme starí, preto by sme

nemali na túto generáciu zabúdať. . .

M. Adamovičová, členka krúžku Mladí novinári

Kategória 4. Naše obce:

1 . Kokavské lazy  Michal Tvrdoň

2. Na nebi košiar plný oviec a na kokavských lazoch

krávky pasúce  Michaela Tiralová

(zároveň aj víťaz verejného hlasovania)

3. Svitanie  Štefan Bán

Víťazné fotografie nájdete na strane 1 2.

Zdroj: MAS MALOHONT

Kategória 3. Ľudia a život:

1 . Kuk  Petra Rapčanová (zároveň aj víťaz verejného

hlasovania)

2. Cesta z paše  Jozef Mačuda

3. Maličká som  Petra Rapčanová

Kategória 2. Kultúrne dedičstvo:

1 . Horáreň u Faba na hrebeni Sinca  Henrieta

Szagová

2. Prebúdzajúca sa jar pod Železnou bránou 

Henrieta Szagová

3. Starý dom smútku v Hnúšti  Peter Fačka

Víťaz verejného hlasovania: Opustená drevenica na

Klenovskej Poľane  Henrieta Szagová
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Po sviatkoch plných porozumenia, pokoja a lásky sme

systematicky vstúpil i do Nového roka. Opäť plní nových

výziev, nápadov a predsavzatí. Opäť plní očakávaní, čo

nový rok prinesie, čo napraví či zmení. Je to len na nás!

Ako si urobíš, tak máš! Rob však tak, aby si ľudí teši l ,

nie znepokojoval či nebodaj zarmucoval. My v Mests

kom kultúrnom stredisku urobíme všetko pre to, aby bol

Dom kultúry v Hnúšti pre vás miestom oddychu a

zábavy. Aby ste sa pravidelne stretávali na nácvikoch

súborov či na vystúpeniach, ktoré vo vás zanechajú

dobrý pocit a úsmev na tvári, keď si budete líhať do

postelí. Aj tento rok sa budeme snažiť osloviť všetky

vekové kategórie od detí až po seniorov. Budeme pre

mietať rozprávky či fi lmy v Kine Rimava (v letných me

siacoch na amfiteátri), prinášať divadelné predstavenia

ochotnícke i profesionálne, koncerty pre deti a dospe

lých, súťaže, výchovné koncerty, besedy či osvedčené

programy, vďaka ktorým uchovávame tradície. Naj

bl ižšie nás čaká vyhodnotenie najúspešnejších špor

tovcov a kolektívov za rok 201 8 regiónu GemerMalo

hont pod názvom ŠPORTOVEC ROKA 201 8. Ide o 53.

ročník tohto prestížneho podujatia a všetci sme veľmi

radi, že tento rok sa bude konať práve v našom meste.

Momentálne sa nachádzame v období Fašiang, čo je

obdobie od Troch kráľov po Popolcovú stredu. Je to čas

plný hodovania a zábav a inak tomu nebude ani v našom

meste. Ešte stále si môžete vybrať, na ktorý z 3 plesov sa

pôjdete zabaviť. Organizujú ho učitel ia, poľovníci a špor

tovci. Ak však máte chuť rozveseliť sa na ľudovej tanco

vačke, navštívte nás v utorok, 5. marca, na podujatí

s názvom Pochovávanie basy. Bude mu predchádzať fa

šiangový sprievod mestom v maskách (od 1 7:00 hod.),

ktorého sa zúčastňujú žiaci škôl, centra voľného času,

deti z folklórneho súboru, členovia divadelných súborov a

senior klub z Hnúšte. Budeme radi, ak budete aj vy sú

časťou nášho veselého sprievodu mestom. Na fašian

govej zábave nás privíta tradičné hriatô a šiška. Do tanca

nám zahrá dychová hudba mesta Hnúšťa, Ľudová hudba

folklórneho súboru Sinec a spevácke skupiny Skaliny a

Húžva. Bude aj tombola s vtipnými cenami a tradičným

príhovorom „farára“, ktorí pospomína na všetko žartovné,

čo sa v našom meste stalo. Pred polnocou sa rozlúčime

so starou basou a uložíme ju na odpočinok až do Veľkej

noci. Tešíme sa na spoločné chvíle s vami.

MsKS víta rok 201 9

Diana Vojenčiaková, MsKS
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Taekwondisti vybojovali až 1 0 titulov!

Futbalový klub Iskra Hnúšťa v roku 201 8

Dňa 1 5.1 2. 201 8 sa v Snine konali Majstrovstvá SR

201 8 v taekwondo  kategóri i zápas, poomsae, para

poomsae a novej disciplíny freestyle poomsae. Taek

wondisti klubu HnúšťaTisovec reprezentovali náš klub

v počte 1 0 pretekárov, ktorí dosiahl i skvelé umiestnenie

z 1 0tich klubov krásne 2. miesto v poomsae. Titul Maj

ster/Majsterka SR v poomsae získali : Tamarka Morová,

I . Kyseľová, M. Kyseľ, v kategóri i parapoomsae T.

Mravec, v dvojici : T + T. Morové, I . Kyseľová + P. Po

rubiaková. 2. miesto obsadil i : P. Porubiaková, vo dvo

j ici : S. Sujová + V. Brndiarová. Tretie miesto v poomsae

získala v kategóri i juniorky S. Sujová. Novinkou bola

kategória freestyle poomsae  predvádzanie predpísa

ných techník na hudbu s prvkami gymnastiky, akrobati

ky i taekwondo techník, kde po prvýkrát ako ukážkovú

Prioritou nášho klubu je hlavne podpora a výchova

mladých futbal istov, ktorý bude reprezentovať naše

mesto a náš klub. K tomu smerujeme aj všetky pod

mienky športovej prípravy a tréningového procesu,

kde sa zameriavame už na deti vo veku od 56 rokov

a s nimi pracujeme ďalej. V roku 201 8 sme registro

val i v našom klube 1 1 0 mládežníkov. Tréningový pro

ces prebiehal v kategóriách mladšej prípravky (deti vo

veku 57 rokov), staršej prípravky (81 0 rokov), mlad

ších žiakov (1 1 1 3 rokov), starších žiakov (1 41 5 ro

kov), dorastu (1 61 9 rokov), dospelých (1 9 r. a viac).

disciplínu predviedla I . Kyseľová a získala v nej 1 . miesto

 titul M SR 201 8. V kategóri i  zápas svojou bojovnosťou

a dobre nasadenou taktikou zo strany kouča (trénera

Mgr. M. Oláha) získali naši pretekári 3 x titul Majster SR

201 8: T. A.de Buhr, P. Porubiaková, K. Mravcová. Taek

wondistom srdečne gratulujeme za úspešnú reprezentá

ciu nášho klubu, mesta Hnúšte a mesta Tisovec. Sme

nesmierne šťastní a hrdí tréneri (Mgr. M. Oláh – 3. DAN,

Mgr. I . Kyseľová – 2. DAN) na všetkých cvičencov, ktorí

počas celého roka venujú svoj čas a úsil ie tomuto krás

nemu olympijskému športu a v neposlednom rade repre

zentujú naše mestá nielen doma, ale i v zahraničí. Ďalej

ďakujeme v mene TKD klubu HnúšťaTisovec a detí mes

tu Tisovec za poskytnutie 9 miestneho auta na prepravu

súťažiacich do Sniny.
Mgr. Ivana Kyseľová

fFoto: M. Oláh

Samozrejmosťou je pre všetky kategórie zabezpečiť kvalit

ný tréningový proces a kvalitných trénerov. V tomto smere

sa situácia z roku na rok zlepšuje a v roku 201 9 chceme do

tréningového procesu zapracovať aj niekoľko našich mla

dých trénerov, ktorí by sa mohli kval itne zapojiť do rozbeh

nutého kolotoča športovej prípravy mládeže. V samotnom

tréningovom procese nám však veľmi chýba vhodná trénin

gová plocha, kde by sme mohli naplno pracovať. V súčas

nosti všetky kategórie využívajú na svoj tréning hlavnú hra

ciu plochu. Našou snahou v roku 201 9 bude vylepšovanie

tréningových podmienok pre našich mládežníkov. Chcem

PetraFOTO
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Pohľadnica z roku 1 907

pochváliť spoluprácu s mestom a technickými služ

bami pri zabezpečovaní údržby a úpravy futbalového

stánku. V nasledujúcich rokoch by sme určite chceli

náš futbalový štadión a budovy, ktoré využívame

sčasti rekonštruovať a urobiť niekoľko opatrení na

skvalitnenie infraštruktúry celého areálu. Spomeniem

niekoľko plánov do nasledujúcich rokov: kamerový

systém pokrývajúci celý športový areál vrátane špor

tovej haly a kúpaliska, vysporiadanie majetku, úprava

oplotenia, rekonštrukcia tribúny, rekonštrukcia so

ciálnych zariadení, investícia do zavlažovania, dopl

nenie technických prostriedkov potrebných pre sta

rostl ivosť o hraciu plochu, vybudovanie tréningovej

plochy. Sú to smelé plány, no kto nemá žiadne plány a

nejaký cieľ za ktorým chce ísť, tak len prežíva. Našim

cieľom je hlavne vytvorenie výborných podmienok pre

športovanie mládeže. Ako som už spomínal, bez

kvalitných a obetavých ľudí by to nešlo. Som veľmi

šťastný a zároveň hrdý na ľudí, ktorí pracujú v

štruktúrach nášho klubu (tréneri, výbor FK, usporia

datel ia, hospodári, vedúci mužstiev). Verím, že naša

futbalová rodina sa bude ďalej rozrastať a časom

doplníme naše štruktúry aj o nových trénerov, ktorých

potrebujeme najviac. V roku 201 8 sa naplno do našich

trénerských radov zaradil Jul ius Szöke st. , ktorý

niekoľko rokov pôsobil v prvoligovej Podbrezovej. Aj

tento krok určite smeruje ku kvalitnejšej a sys

tematickejšej práci trénerov. V najbl ižšom období sme

pripravení spolupracovať aj s našimi škôlkami v

projekte „Dajme spolu gól, " kde by sme sa chceli

zamerať hlavne na všeobecnú športovú prípravu detí

predškolského veku. Súťaže našich kolektívov sú

rozdelené podľ kategórií. Máme kategórie prípraviek: V

týchto kategóriách je okolo 4050 chlapcov. Cieľom je

hlavne športová príprava a učenie základných fut

balových zručností či herných činností jednotl ivca.

Počas roka hrávame niekoľko turnajov a priateľských

zápasov. Aj tu máme veľa šikovných chlapcov, ktorí ak

budú na sebe tvrdo pracovať, môžu mať pred sebou

sľubné futbalové úspechy. Mladší a starší žiaci sú už

niekoľko rokov účastníkmi najvyššej krajskej súťaže,

ktorú môže náš klub hrať – I I . l iga skupina JUH.

Dosahujú striedavé výsledky a umiestnenia. Našim

cieľom je udržať pre klub túto súťaž. V tejto kategóri i

máme niekoľko šikovných chlapcov, o ktorých

prejavujú záujem aj kvalitnejšie futbalové kluby. Medzi

opory starších žiakov patria Juraj Boľf, Peter

Katreniak, Rastislav Danyi, Roman Černecký a v sú

časnosti aj naj lepší strelec celej súťaže, Gejza Kalo

čay. Medzi opory mladších žiakov patria brankár Lu

káš Stieranka, Daniel Daniš, Matúš Hruška, Alex Žú

del. V týchto kategóriách máme aj niekoľko chlapcov z

blízkeho okolia (Hrachovo, Rim. Zalužany, Ratková), kde

dobre spolupracujeme so samosprávou a školskými za

riadeniami v Hrachove a Rim. Bani. Kategória dorastu je

účastníkom I I I . l igy, čo je tiež najvyššia krajská súťaž pre

túto kategóriu vo formáte s jedným dorasteneckým muž

stvom. Chlapci si pravidelne držia umiestnenie do 8.mies

ta, čo je v silnej konkurencii mužstiev, ktoré hrajú túto sú

ťaž, výborné. Cieľom v tejto kategóri i je pripraviť chlapcov

na prechod do kategórie dospelých. Aj v tejto kategóri i

máme niekoľko šikovných chlapcov, ktorí už zaskakujú u

dospelých: Juraj Remeň, Jakub Šagúl, Fi l ip Bukovský.

Kategória dospelých je účastníkom V. l igy skupina D. Po

jesennej časti nie sme spokojní s našim umiestnením (1 2.

miesto), no musíme sa s tým vysporiadať. Pred sezónou

boli ambície nášho mužstva podstatne vyššie. Chceli sme

úspešne pôsobiť do 8. miesta. Našim cieľom bolo získať

1 8 bodov. Takže s umiestnením na 1 2. mieste a ziskom

1 2 bodov nie sme spokojní. Súťaž sa začala pre nás vy

víjať celkom sľubne a po 7 kole sme mali na konte 1 2 bo

dov, no žiaľ, od tohto kola sme viac nebodovali , čo bolo

dôsledkom aj prepadnutiu v tabuľke na nižšie priečky. Od

domáceho zápasu s Veľkým Krtíšom sa niečo zlomilo a

odvtedy sme nezískali ani bod. Prišl i nejaké zranenia a

pracovné povinnosti , ktoré mali za príčinu väčší zásah do

zostavy, ktorá už nebola taká kompaktná ako v predchá

dzajúcich zápasoch. Každopádne nás situácia neteší a

urobíme všetko preto, aby sme v jarnej časti zabojovali a

posunuli sa v tabuľke čo najvyššie. Verím, že v jarnej

časti vybehne na ihriská iná Iskra Hnúšťa. Stále tvrdím,

že máme jedno z najmladších mužstiev v tejto súťaži a

chlapcom chýbajú väčšie skúsenosti , no a preto musíme

zabrať ako kolektív. V každom mužstve je niekoľko roz

dielových hráčov, ktorí majú skúsenosti z vyšších súťaží

a títo hráči rozhodujú zápasy. Dôležité bude to, aby sa

všetci naši chalani dal i zdravotne do poriadku a na jarnú

časť budú 1 00 % pripravení. Ak sa to podarí, tak nemám

žiadne obavy o naše mužstvo. V našom klube máme

jasnú fi lozofiu. Chceme hrať futbal len s našimi odcho

vancami, ktorým zabezpečíme kvalitný tréningový proces

a kvalitné podmienky. Verím, že sme na správnej ceste a

výsledky sa dostavia. Žiaľ, niekedy sa vám všetko nedarí

napĺňať podľa vašich predstáv, ale aj naďalej budeme

tvrdo pracovať a pôjdeme za svojim cieľom. S trénerom

A mužstva, Julom Szökem, sme na jednej vlnovej dĺžke.

Našim cieľom je podpora mládeže a zapracovanie našich

odchovancov do Amužstva. Verím, že spoločne s ce

lým kolektívom budeme náš klub posúvať vždy vyššie.

Mgr. Marián Petrok, manager klubu
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Lúka divých makov  Ondrej Kresnye (Prírodné krásy)

Horáreň u Faba na hrebeni Sinca  Henrieta Szagová (Kultúrne dedičstvo)

Kuk  Petra Rapčanová

(Ľudia a život)

Kokavské lazy  Michal Tvrdoň

(Naše obce)

Víťazné fotografie zo súťaže
Malohont mojimi očami 201 8




